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Qalaa reports steady improvement in financial results with revenue 

growth up 22% year-on-year in 1Q17 to EGP 2.1 billion on the back of 

strong operational performance at energy and mining platforms; 

Egypt’s new macroeconomic environment continues to reflect 

positively on Qalaa’s subsidiaries, with TAQA Arabia and ASCOM 

posting double-digit growth and Tawazon revenues growing three-fold 

 
EBITDA climbs 16% year-on-year to EGP 165.7 million in 1Q17, while bottom-line 
losses record EGP 383.5 driven primarily by discontinued operations.  
 
Qalaa Holdings, a leader in energy and infrastructure (CCAP.CA on the Egyptian Exchange, formerly Citadel 

Capital), released today its consolidated financial results for the quarter ended 31 March 2017, reporting a 

22% y-o-y increase in revenues to EGP 2.1 billion. Net loss after minority interest for the period posted EGP 

383.5 million, with bottom-line profitability weighed down by losses at the company’s discontinued 

operations, namely Africa Railways and Designopolis, amounting to EGP 225.6 million in 1Q17. Setting 

aside losses from discontinued operations in 1Q17 and 1Q16, Qalaa’s bottom-line profitability would have 

shown a marked improvement year-on-year. 

 

Revenue growth in 1Q17 was supported by the new macroeconomic environment in Egypt, with the 

government’s reform program — energy subsidy phase-out and the float of the Egyptian Pound — reflecting 

positively on Qalaa’s various platform companies. At TAQA Arabia, revenues climbed 42% y-o-y driven by 

higher fuel prices and government-set margins on sales of refined products by TAQA’s marketing arm. 

Higher energy prices have also allowed ASCOM to pass-on price increases for its quarrying services, with the 

mining platform posting a 51% y-o-y increase in revenues in 1Q17. Meanwhile at the other end of the 

spectrum, the partial lifting of energy subsidies is driving demand for Tawazon’s biomass and Refuse Derived 

Fuel (RDF), with revenues from the alternative energy play posting an almost three-fold (178%) increase in 

1Q17. 

 

“Half way into the year, Qalaa continues to reap the rewards of Egypt’s new macroeconomic environment, 

with subsidiaries across its portfolio capturing pent up demand and capitalizing on their increased 

competitiveness,” said Qalaa Holdings Chairman and Founder Ahmed Heikal. “Growth across industry 

platforms, primarily at our energy and mining plays, continues to drive Qalaa’s top-line performance with 

double-digit acceleration at the close of the first quarter of the year.” 

 

“The diversity of our portfolio has positioned us to benefit from the much awaited phase-out of energy 

subsidies at both sides of the equation. While TAQA Arabia is seeing growth driven by higher fuel and 

electricity prices, our solid waste management platform Tawazon and river transport subsidiary Nile Logistics 

are capturing gains driven by increased demand for energy and transportation efficiencies,” Heikal added. 

“Meanwhile, our exporters and import substitute platforms operating under ASCOM Mining are delivering 

growth as their products gain price-competitiveness following the float of the Egyptian Pound.” 

 



 
 
 
 
 
 
 

QALAAHOLDINGS.COM 

 

 

News Release  

CAIRO, EGYPT: 6 July 2017 

 

2 

At the EBITDA level, Qalaa recorded a 16% y-o-y increase in 1Q17 to EGP 165.7 million; again supported 

by strong performances at the company’s energy and mining subsidiaries. Management notes that EBITDA 

would have recorded stronger growth in 1Q17 had it not been for a slowdown at the ASEC Holding, with 

production disruptions at both Al-Takamol and Zahana Cement weighing down the sector’s EBITDA and 

consequently Qalaa’s consolidated results. 

Qalaa recorded impairments of EGP 17.2 million in 1Q17, while provisions for the quarter amounted to EGP 

39.5 million, up 52% y-o-y. Provisions were driven-up by EGP 17.2 million booked at TAQA Arabia in 

relation to doubtful receivables for the company’s clients in the Nabq (Sharm El Sheikh) touristic zone. 

Additionally, provisions of EGP 20.1 million were recorded by ASEC Holding. 

 

Discontinued operations continued to book losses in 1Q17, posting EGP 225.6 million during the quarter 

compared to EGP 95.5 million in the same period last year. Higher losses were primarily driven by weak 

performance at Africa Railways, with the railway operator recording a loss of EGP 209.5 million in 1Q17. 

Meanwhile Mena Home’s Designopolis contributed EGP 16 million to losses from discontinued operations in 

1Q17. 

 

Net loss after minority interest came in at EGP 383.5 million in 1Q17, compared to the EGP 281.7 million 

booked in the same period last year. 

 

“We continue to push forward with our strategy of restructuring our business at both the holding and platform 

company levels,” said Qalaa Holdings Co-Founder and Managing Director Hisham El-Khazindar. “While our 

energy, transportation and mining plays are already finding solid footings within the new economic realities, 

we are also pushing ahead with restructuring efforts at other platforms including our agrifoods subsidiary Dina 

Farms. New management and processes are already bearing fruit with increased operational efficiencies and 

an upward trend in Dina Farms’ bottom-line profitability,” El-Khazindar added.  

 

“Management’s ultimate goal is to continue streamlining and reshaping our investments in a manner that 

allows us to maximize value from the prevailing macro trends. Our efforts are already bearing fruit with core 

platforms delivering a steady improvement in financial and operational results, and with Qalaa on a steady 

course to deliver sustainable profitability at the consolidated level by 2018,” El-Khazindar concluded. 

 

Qalaa Holdings’ full business review for 1Q2017 and the financial statements on which it is based are now 

available for download on ir.qalaaholdings.com.  

 

—Ends— 

Previous Qalaa Holdings press releases on this subject and others may be viewed online from your computer, 

tablet or mobile device at qalaaholdings.com/newsroom 

 

Qalaa Holdings (CCAP.CA on the Egyptian Stock Exchange) is an African leader in energy and infrastructure. 

Formerly known as Citadel Capital, Qalaa Holdings controls subsidiaries in industries including Energy, 

Cement, Transportation & Logistics, and Mining. To learn more, please visit qalaaholdings.com. 
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Forward-Looking Statements 

Statements contained in this News Release that are not historical facts are based on current expectations, estimates, 

projections, opinions and beliefs of Qalaa Holdings. Such statements involve known and unknown risks, uncertainties 

and other factors, and undue reliance should not be placed thereon. Certain information contained herein constitutes 

“targets” or “forward-looking statements,” which can be identified by the use of forward-looking terminology such as 

“may,” “will,” “seek,” “should,” “expect,” “anticipate,” “project,” “estimate,” “intend,” “continue” or “believe” or the 

negatives thereof or other variations thereon or comparable terminology. Actual events or results or the actual 

performance of Qalaa Holdings may differ materially from those reflected or contemplated in such targets or forward-

looking statements. The performance of Qalaa Holdings is subject to risks and uncertainties. 

 

 

For more information, please contact 

Ms. Ghada Hammouda 

Chief Marketing and Sustainability Officer  

Qalaa Holdings 

 

ghammouda@qalaaholdings.com 

Tel: +20 2 2791-4439  

Fax: +20 22 791-4448 

Mobile: +20 106 662-0002 

Twitter: @qalaaholdings 
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الربع الأول مليار ج يه خلال  2.1لتبلغ  %22المجمعة بمعدل سننننن و  تعلن نمو الإيرادات  القلعة

 –بفضننت تن ننن مت ننرات الأدال المالش والتلاننثيلش تسننتامارات الدانة والتعدين  2017من عام 

س و ما ي عكوهتامارات الرئي ية والإدارة متفائلة من مردود تنوتت الملاهد اتنتصاد  على اتس

لال الربع خ «توازن»ضنننننناعد تيرادات وت «أسننننننكوم»و «طانة عربية»دات فش ال مو القو  بإيرا

 الأول

الشغغغغد ل مق ون جن ه،  165.7لتصقغ  %16الأرباح التشغغغغة ق ل خصم الغغغغب اللغغغغداوا هال واوس هاك ار هات غغغغت ار ار     ب  س  

أغقص ا من ال  ق ات غ د ال ست دة، هالتي في حالل  2017الدبع الأه  من عام جن ه اا  مق ون  383.5 كصست صافي اساود بق  ل 

  ان  القواوب ال ال ل لشد ل القق ل  تش س  حسنًا مقحوظًاا تص اد ا 

 

 عن ه ي شغغد ل راوسة في ا غغتا ارات ال اخل هالصن ل الأ غغا غغ ل –( CCAP.CAشغغد ل القق ل و ود الصورصغغل ال لغغد ل أعقن  ال وم 

مق ار جن ه اا  الدبع الأه  من عام  2.1ح ث بقة  اك دادات ، 2017مارس  31لق تدة ال ال ل ال نت  ل في النتاوج ال ال ل ال ج  ل 

، 2017مق ون جن ه اا  الدبع الأه  من عام  383.5. ه كصست الشغغغد ل صغغغافي اسغغغاود بق  ل %22، بز ادة  غغغنو ل خسر ا 2017

مق ون جن ه من شغغغد ل أفد كا ر م ها ز همشغغغدهي د زا نصول   مو . هفي حالل  225.6 د ال سغغغت دة بق  ل من ا اسغغغاود ال  ق ات غ

 .2017ا تص اد اساود ال  ق ات غ د ال ست دة  ان  القواوب ال ال ل لشد ل القق ل  تش س  حسنًا مقحوظًا اا  الدبع الأه  من عام 

كصغغغغغغاح اتختلغغغغغغاده التي  تصنا ا الحكومل ال لغغغغغغد ل، هالتي  صقورت محاهر ا ه  ك  ن و اك دادات ال ددهد اك جابي لخ ل ا

الدو سغغغغغغ ل في  خ  ا دعب ال اخل ه حد د خ  ل الجن ه مقابم  غغغغغغقل ال  ات الأجنص ل، ه و ما ان ك  بلغغغغغغورة   جاب ل عق  أدا  

 .ات تا ارات الدو س ل التاب ل لققق ل

اا  الدبع الأه  في ضو  ز ادة أ  ار الوخود هن و ال امش الذه  %42 نو ًا ب  س  هخس ش ست   دادات شد ل طاخل عدب ل ن وًا 

 تقاضغغاا الشغغد ل عن مص  ات ال نتجات الصتدهل ل من اا  خ اي التسغغو  .   ا أدص  قق م السعب  ل  ز ادة ال قا عق  حقو  ال اخل 

 ر، مام ال خق ات الزراع ل هالوخود ال شت  من ال خق ات، هبالتاليالصس قل التي  قسم ا شد ل  وازن لتةذ ل ال شدهعات  ا  ل ات ت ا

ا   دادات شغغغد ل أ غغغكوم التاب ل لققق ل في 2017اا  الدبع الأه  من عام  %178خ زت   دادات الشغغغد ل ب  س   . هار     أ لغغغً

اسمات هأنشغغ ل  دارة ال حاجد في ح ث خام  الشغغد ل بز ادة أ غغ ار  2017اا  الدبع الأه  من عام  %51خ اي الت س ن بنسغغصل 

 السوق ال لده في ضو  ار  اي أ  ار الوخود.

نجح  في ات ت ادة من التحوتت الجذر ل أن الشد ل  هفي  ذا الس اق أهضح أح س   كم مؤ   هرو   مجق   دارة شد ل القق ل،

 ل، ذابل التي  ن دد ب ا مح ظل ات تا ارات التابالتي طدأت مؤادًا عق  ال ش س اتختلاده في ملد ب لم ال قومات التنافس ل الج

هااصغغغغل ال شغغغغدهعات اللغغغغناع ل ها غغغغتا ارات ال اخل هالت س ن التي  ت  ز بقسر  ا عق   قص ل ال قا ال تزا س ه وف د الصساوم ال  ق ل 

 .2017ه  من عام اا  الدبع الأ %22ه و ما ان ك  مددهدا ال صاشد في ن و   دادات القق ل ب  س   نوه  –لا ت داد 

ن هات غغت ادة ماتختلغغاده  حوتت ال شغغ س  نوي مح ظل ات غغتا ارات التاب ل عزز من خسرة القق ل عق   وظ   هأضغغاه   كم أن 

اكصغغغغغغاحات التي  تصنا ا الحكومل ال لغغغغغغد ل في الوخ  الحالي، ب ا في علر  حد د أ غغغغغغ ار ال اخل  سر جً ا. هخس ان ك  ال ددهد 

ا  اك جابي لتقر الت ورات عق  مؤشغغدات الأدا  ال الي هالتشغغة قي لشغغد ل طاخل عدب ل في ظم ز ادة أ غغ ار الوخود هالك دبا ، هأ لغغً

 ت ن باخل  ع  قسم  قتا الشغغغغغغد –شغغغغغغد تي  وازن التاب ل في خ اي  سه د ال خق ات هنا م لوج سغغغغغغت ك  التاب ل في خ اي النقم الن ده 

كق ل النقم  ار  اي أن ب ا ا  ج ل لت ز ز   ا ة ا غغت ار ال اخل ه ذلر اتر قا  ب نظومل النقم متكامقل من الأنشغغ ل هالخسمات ات غغتد

سغغغا ب في  غغغدعل التحو   ل  ه غغغاوم بس قل أخم  كق ل هأ   ا اسمات النقم الن ده التي  قسم ا شغغغد ل نا م لوج سغغغت ك .   غغغالن ده 

هالأمد ن سغغه  ن ص  عق  ا غغتا ارات القق ل في اللغغناعات التلغغس د ل  ح  مظقل شغغد ل أ غغكوم، هالتي ازدادت  نافسغغ ت ا بلغغورة 
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ن ه فلاً عن خسر  ا ال تزا سة عق  طدح الصساوم ال حق ل عال ل الجودة لقخامات اللناع ل مقحوظل عق  الساحل ال ال  ل ب س   و ب الج

 ال ستوردة التي  سام في   ص قات الصنا  الحس ث ل ز  اللوت هالحدارة.

اا   %16مق ون جن ه، ه و ن و  نوه ب  س   165.7بقة  الأرباح التشة ق ل خصم الب اللداوا هال واوس هاك ار هات ت ار 

لأرباح ه ان  ا ب لغغم خوة الأدا  ال الي هالتشغغة قي لا غغتا ارات الدو سغغ ل في خ اعات ال اخل هالت س ن. 2017الدبع الأه  من عام 

التشغغغة ق ل خصم الغغغب اللغغغداوا هال واوس هاك ار هات غغغت ار  غغغتسغغغجم ن وًا خو ًا لوت حالل التصاطؤ التي هاج   مج وعل أ غغغ ر 

دبع الأه  عق  اق  ل اضغغ داا النشغغاط اكنتاجي في ملغغن ي أ غغ ن  التكامم بالسغغودان هز انل بالجزاود، ه و ما القابلغغل اا  ال

 أ  د عن  قق م ربح ل الشد ل هبالتالي ان ك  علر عق  القواوب ال ال ل ال ج  ل لشد ل القق ل.

 39.5، ب ن ا بقة  ال خلغغغلغغغات 2017من عام مق ون جن ه اا  الدبع الأه   17.2بقة   كال   اتضغغغ حا  هعق  جانا آاد 

 17.2 دجع ز ادة ال خلغغغلغغغات  ل  خ ام طاخل عدب ل بتكو ن مخلغغغلغغغات بق  ل . ه%52مق ون جن ه، ه  ام علر ار  اعًا بنسغغغصل 

 لمق ون جن ه لقس ون ال شكور في  حل ق ا من ع ا  الشد ل في من قل نص  وشدم الش خ( هأ لًا مخللات مج وعل أ  ر القابل

 مق ون جن ه. 20.1بق  ل 

مق ون جن ه اا  ن    95.5مقابم  2017مق ون جن ه اا  الدبع الأه  من عام  225.6بقة  اسغغغغاود ال  ق ات غ د ال سغغغغت دة ه

مق ون جن ه(،  209.5و  دجع الز ادة ال قحوظل بخسغغاود ال  ق ات غ د ال سغغت دة  ل  شغغد ل أفد كا ر م ها ز .2016ال تدة من عام 

 مق ون جن ه(. 16باكضافل  ل  مشدهي د زا نصول   مو  و

مق ون جن ه اا  الدبع الأه  من عام  383.5 غغغجق  النتاوج ال ال ل ال ج  ل لشغغغد ل القق ل صغغغافي اسغغغاود بق  ل هعق   ذا الخق  ل 

 .2016مق ون جن ه اا  ن   ال تدة من عام  281.7، مقابم 2017

  وعجن   و د في مقحوظًا  قسمًا أحدزتهمن جانصه خا   شام الخازنسار الشد ر ال ؤ   هال لو ال نتسا لشد ل القق ل، أن اكدارة 

عق  مسغغغتوص القق ل هشغغغد ا  ا التاب ل، ه شغغغ م علر ا ل  عادة ال  كقل الجاره   ص ق ا حال ًا بشغغغد ل مزاري د نا في خ اي  ع ا الأ

زراعي، ح ث أث دت  عادة ال  كقل اكدار ل هالتنظ   ل عن  حسغغن مؤشغغدات الك ا ة التشغغة ق ل ه و ما ان ك  في الأغذ ل هاكنتاج ال

  حسن النتاوج ال ال ل لشد ل مزاري د نا.

ددهد ال   ظ ب  ممن أج ل  دعب ه ن  ل أع ا  الشغغد ات التاب ل الدو سغغ ل اا  ال دحقل القادمل اكدارة  ت قع أضغغاه الخازنسار أن ه

التحوتت الجذر ل التي طدأت عق  ال شغغغ س اتختلغغغاده اا  ، مشغغغ دًا  ل  أن ات غغغتا اره في  طار الأهضغغغاي اتختلغغغاد ل الدا نل

 لوصغغو   ل  م ستت الدبح ل ال سغغت سفل بحقو من ال توخع االآهنل الأا دة  غغوه  لغغا في صغغالح ات غغتا ارات التاب ل الدو سغغ ل، ه

 .2018عام 

م القواوب ال ال ل لشغغد ل القق ل همتاب ل أدا  الشغغد ل هالنتاوج ال ال ل ال ج  ل، باكضغغافل  ل  اك لغغاحات ال ت  ل ه حق ات   كن  ح  

 .ir.qalaaholdings.comعصد ز ارة ال وخع اكلكتدهني  2017مارس  31اكدارة لأحساث هنتاوج ال تدة ال ال ل ال نت  ل في 

 —ن ا ل الص ان—  

 

ية اليمك كم مدالعة المجموعة الكاملة من البيانات الإخبارية الصننادرة عن  ننرلة القلعة من خلال أجهلة الكمبيوتر والتابلذ ولاله الهواتد ال

 qalaaholdings.com/newsroomعبر زيارة هاا الرابط: 

الصن ل الأ ا  ل ب لد هأفد ق ا، ح ث  د ز عق  (  ي شد ل راوسة في ا تا ارات ال اخل هCCAP.CAو ود الصورصل ال لد ل   رلة القلعة

لسعب القوج سغغغغغغتي، هالت س ن. ال ز س من ال  قومات عق  ال وخع  قم ها خل، هالأ غغغغغغ ن ، هالأغذ ل، هالن خ اعات ا غغغغغغتدا  ج ل  تلغغغغغغ ن ال ا

  qalaaholdings.comاكل كتدهني: 

http://www.citadelcapital.com/
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 )تبرال الامة( بليةالم تقالبيانات 

خاطد لقق ل. هخس  ن وه  ذا الص ان عق  مالص انات الواردة في  ذا الوث قل، هالتي ت   س حقاو   ار خ ل،  ب بناو ا عق  التوخ ات الحال ل، هالتقس دات هآرا  هم تقسات شغغغغغغغد ل ا

م دط. ه جا اكشارة  ل  أن ب ا ال  قومات الواردة في  ذا الوث قل  شكم "الأ ساه" أه م دهفل هغ د م دهفل، هغ د مؤ سة هعوامم أادص، هت  نصةي اتعت اد عق ه بشكم 

م" أه ر"، " نوه"، " واصغغغ"الص انات ال سغغغتقصق ل" ه  كن  حس س ا من اا  ا غغغتخسام ملغغغ قحات   ق  ل مام "رب ا"، " غغغوه"، " قت  "، " نصةي"، " توخع"، " شغغغدي"، " قس

سغغغ ا مام كأه غ د ا من ال لغغغ قحات ال شغغغاب ل. ه ذلر الأحساث ال  ق ل أه النتاوج أه الأدا  ال  قي لشغغغد ل القق ل خس  ختق  جو د ا عن  قر التي   "  تقس" أه ما  و من ي من ا 

  . ذا الأ ساه أه الص انات ال ستقصق ل. ه حتوه أدا  شد ل القق ل عق  ب ا ال خاطد هالشكور

 

 

 

 للاستعلام والتواصل

 غادة حمودة ا/ 

  والاستدامةرئيس قطاع التسويق 

 (Qalaa Holdingsوشركة القلعة 

ghammouda@qalaaholdings.com 

  4439-2791 2 20+ :هاتف

 4448-791 22 20+ :فاكس

  0002-662 106 20+ :محمول 

Twitter: @qalaaholdings 

 

 

 


